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Jeg skal i medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremkomme med følgende spørgsmål.  
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
Har Naalakkersuisut til hensigt at foretage stramninger for at større grønlandske og uden-
landske virksomheder i byggebranchen forpligtes til at eller søger bedre muligheder med hen-
syn til at optage lærlinge eller øge antallet af optagede lærlinge? 
(Medlem af Inatsiasrtut Malik Berthelsen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Af 230 optagede på uddannelse i bygge- og anlægsskolen i 2010 havde kun 56 mulighed for en 
praktikplads, hvor de resterende 174 mangler praktikplads. 
 
Når vi som politiker stiller krav til vores unge om at gennemføre en uddannelse, mener jeg at politi-
kere må skue på sig selv og spørge, hvorledes vi kan få løst dette problem. 
Under efterårssamlingens punkt 49 blev der stillet spørgsmål til netop dette problem, men der fore-
ligger ingen konkrete tiltag eller løfter om, hvad der bør gøres. Der blev blot givet løfter om, at 
arbejdet med at løse dette problem ville blive lettere, når erhvervsuddannelserne pr. 1. januar 2011 
overgår til selvstændige institutioner under det offentlige. 
Der blev også rejst kritik om problemet med, at de store grønlandske og udenlandske virksomheder 
ikke optager flere lærlinge end de mindre lokale virksomheder under sommerens seminar om em-
net. 
 
Jeg mener, at vi må forpligte de større grønlandske og udenlandske virksomheder til at samarbejde 
på uddannelsesområdet, hvis skal løse dette problem. Når de ønsker at udnytte vort land må de den 
anden side også ofre noget.  
 
Jeg ser frem til svaret og håber at det indeholder konkrete tiltag. 
 
 


